
Lokalråd Fladså – Midt i Naturen 

 

 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 19. september 2023, kl. 19:00 

 

Mogenstrup Menighedshus. 

 

Deltagere: Karen, Christian, Susanne, Ib, Jørgen, Varnny, Per, Gert; Anne. 

 

Afbud: Ingen. 

 

Gæster: Ingen. 

 

Dagsorden. 

 

1. Godkendelse af sidste referat/ændringer af Dagsorden. Referat godkendt. Dagsorden 

godkendt. 

 

Formanden: Siden sidst. Vores lokalbetjent er OPS på knallertproblemerne og Per har en aftale 

med Næstved Kommune om en gennemgang af skiltningen på stier og veje i området. 

Om MGF skal deltage i denne rundgang kan Per og Jørgen aftale indbyrdes. 

Per og Jeg har været til møde i Kornmagasinet i Tappernøje. Det var Venstre i Fladså som invite-

rede. Til mødet var også Minister for Landdistrikter Louise Schack Elholm. 

Der blev drøftet landbrugsspørgsmål men også stillet spørgsmål til holdning til kommunernes øko-

nomi med henblik på at der skal spares på busdriften. Denne besparelse modsiger jo at det skal 

være attraktivt at bo på landet. Som forventet blev der ikke lovet flere penge til kommunerne. De-

batten kom vidt omkring og ministeren svarede godt for sig. 

Vi har en del invitationer til møder i kommunalt regi, b.la. Lokalrådenes Stormøde den 11-novem-

ber. Stormødet holdes på Rønnebæksholm som vi skal deltage i, spørgsmålet er hvem. Det er et 

ganske hyggeligt møde hvor man også kommer til at møde nogle politikere og deltagere fra andre 

lokalråd i kommunen. 

I kan tilmelde til mig så sender jeg et samlet deltagerantal. 

Michael Krogh fra Næstved Kommune. Center for Teknik og Miljø. Team Vand og Natur – har 25-

års Jubilæum den 21 september, der er reception og lokalrådet er repræsenteret ved Jørgen 

Stange der medbringer et par flasker Mogenstrup vin. 

Som aftalt på sidste møde fremsendte vi et svar på Margit Lunddahl Lunds henvendelse om var-

meforsyning i Mogenstrup. Margit har kvitteret for modtagelsen. 

Det lykkedes at får tildelt kr. 8000,- til Bonderup Bylaug til deres årlige høstfest. Det skabte stor 

glæde hos kassereren i Bonderup Bylaug. Festen er afholdt den 16 september, vi håber de har 

haft en god fest. 

Jeg har som formand for lokalrådet henvendt mig til Boligkontoret som planlægger byggeri af boli-

ger på den gamle Genbrugsplads. Søren Møgelgaard som er Projektchef har svaret at byggeriet er 

sendt i udbud i totalentreprise og man forventer (hvis tidsplanen holder) at starte byggeriet til marts 

2024. 

I det sidste nyhedsbrev som Mette Lundgaard sendte ud fik vi ikke historien om Motion på Trolde-

ruten med. Nu kan vi så sende historien om hvordan dagen gik. 

Jeg vil gerne lave et oplæg og så skal der billeder med. 

Vi mangler opfølgning på møde med bestyrelsen for Fladså Hallen samt elevråd på skolen. 
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Hvis det kan lykkedes at få disse to møder fastlagt inden vores næste møde vil det være fint. 

Så er der – Teater for de små – hvor er vi med det? 

Er der noget nyt om Fladsåtrolden? 

Om nødvendigt må vi sætte punkterne på dagsordenen. 

 

1. Lokalrådenes Stormøde: De der vil deltage melder tilbage til Varnny.  Kommentar til bør-

neteater, Christian oplever at skulle rykke hele tiden, og det lader ikke til de er interesse-

rede i at komme ud til os. Måske skal vi se os om efter noget andet. Vi tager punktet under 

evt. 

 

2. Kassereren: siden sidst. Regningen for Leif Davidsen er sat til betaling. Konti er gennem-

gået, og stemmer. 

 

3. Foredrag d. 5. oktober: Status på billetsalg-antal max deltagere – Talerstol – lyd osv.  85 

betalende. Vi finder ud af præcis hvor mange der er plads til, og beslutter om der skal luk-

kes for salg af billetter. Der er styr på lyd og talerstol. Der vil være mulighed for at købe øl 

og vand. Per bestiller hos Brugsen. Opstilling aftales på mail. 

 

4. Nyt navn til Lokalrådet? Skal vi arbejde videre med det? Varnny har undersøgt det, og 

det kan lade sig gøre at skifte navn, det skal besluttes på generalforsamling. Fladsålandets 

Lokalråd hhv. Mærk Fladsålandet i stedet for Mærk Mogenstrup. Vi arbejder videre med 

det.  

 

5. Fælles Motionsdag på Trolderuten. Evaluering af dagen. Det var en fantastisk dag, der 

var delt 220 billetter ud, men der nok var flere der deltog. Lidt problematisk at man skal 

krydse Præstø Landevej, som er meget trafikeret. Lidt problemer med lyden. Ib tager oven-

stående med til evalueringsmøde. Per har sendt billeder fra dagen til Anne Duelund. 

 

6. Evaluering af Musik i Mogenstrup. Per har haft en god snak med Peter, som vil oplyse 

om han samarbejder med nogen næste gang han søger midler. 

 

7. Børne og Uddannelsesudvalgets møde 28 september kl. 17:30-20:00 

Deltager vi? Karen deltager som repræsentant for skolen. 

 

8. Mødested den 8-12-2023 kl. 18:00. Anne bestiller bord. Og aftaler menu. 

 

9. Tiltag til de unge? Karen tager med til skolebestyrelsen, om elevrådene vil drøfte hvad de 

kunne ønske sig. Skolen stiller sig velvilligt overfor tiltag på grusbanen ved fodboldbanerne.  

 

10. Deltagelse i Borgermøde om Næstved strategien (kommuneplanstrategi) 2023-2035 

      Deltager vi? De som er interesseret, melder man sig på. 

        

11. Næstved frivillighedsråd inviterer til møde i De sociale Foreningers Hus. Deltager vi? 

Falder sammen med foredrag med Leif Davidsen. 

 

12. Nyhedsbrev. Per har set nyhedsbrev fra Lille Næstved Lokalråd, skulle vi lave noget lig-

nende. 1-2 gange om året sammen med Kirkebladet? Evt. som teaser op til generalforsam-

ling. Hvordan når vi ud til flest mulige. Face book? Instagram? Drøfter videre. 
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13. Mogenstrup Grundejerforening har ansøgt Fællespuljen om kr. 20.000,- til at etablere 

Discgolf bane. Jørgen orienterer om projektet. Der er enighed om, at det er en god ide, og 

vi sender ansøgning til fællespuljen.  

 

14. Karen og Christian arbejder videre med ideen om en Fladså trold. Orienterer om hvad de 

foreløbig har fundet ud af. 

Christian minder om, at vi har drøftet at vi kunne have en folder hos ejendomsmæglere, så 

tilflyttere bliver orienteret om os. Varnny går videre med det. 

Karen foreslår, et biblioteksskab/byttebørs. Grundejerforeningen har planer om at rejse en 

flagstang på trekanten ved Pizzeriaet, der kunne være plads til et bogskab der? Grundejer-

foreningen tager det med. 

 

Fremtidige mødedatoer: 19.09.23, kl. 19:00, 31.10.23, kl. 19:00, (08.12.23, kl. 18:00). 

 

Referat Anne Haahr Petersen 

 

 


